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Rada Miejska w Pleszewie 

Protokół nr LXXXIII/2024 

 

LXXXIII sesja w dniu 30 kwietnia 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto 30 kwietnia 2024 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14.30 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków 

 

Obecni: 

1. Dariusz Dryjański 

2. Renata Garsztka 

3. Bernadeta Gawrońska 

4. Wiesława Gil 

5. Adela Grala-Kałużna 

6. Piotr Hartleb 

7. Elżbieta Hyla 

8. Grzegorz Jenerowicz 

9. Błażej Kaczmarek 

10. Eryk Kowcuń 

11. Piotr Kusiakiewicz 

12. Maciej Ładziński 

13. Kinga Melka 

14. Jolanta Molska-Elias 

15. Jan Noskowski 

16. Jan Sroczyński 

17. Anita Szczepaniak 

18. Karol Szehyński 

19. Katarzyna Trawińska 

20. Małgorzata Wysocka-Balcerek 

21. Dorota Żarnowska 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 protokołu.  

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

 

Otwarcia LXXXIII sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala - Kałużna, która stwierdziła, że na sali 

znajduje się 19 radnych, czyli Rada jest władna do podejmowania uchwał. Przewodnicząca przywitała wszystkich 

zebranych.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów Nr LXXXI/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. i Nr LXXXII/2024 z dnia 27 marca 2024 r. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

5. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie na rok 2024. 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023: 

a) przedstawienie raportu, 
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b) debata, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023,  

b) przedstawienie sprawozdania finansowego, 

c) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za 2023 rok 

wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 

d) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie w sprawie wniosku  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew za 2023 rok,  

e) przedstawienie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew za 2023 rok, 

f) dyskusja, 

g) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 30 maja  

2019 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina 

Pleszew, 

b) przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Przebudowa 

drogi powiatowej polegająca na budowie drogi rowerowej wzdłuż ul. Bolesława Chrobrego  

w Kowalewie”, 

c) wyrażenia zgody na przejęcie przez Miasto i Gminę Pleszew do realizacji zadania pn. "Budowa 

wyniesionego przejścia dla pieszych z sygnalizacją świetlną na ul. Kaliskiej w Pleszewie", 

d)  zmiany uchwały nr XLI/408/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 3 lutego 2022 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru w obrębie 

Sowina i Taczanów Drugi, gmina Pleszew,  

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039, 

f) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowano w sprawie 

Przedstawienie porządku obrad 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

3. Przyjęcie protokołów Nr LXXXI/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. i Nr LXXXII/2024 z dnia 27 marca 2024 r. 
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Nie wniesiono uwag. 

 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołów Nr LXXXI/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. i Nr LXXXII/2024 z dnia 27 marca 2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

 4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i ich realizacji. 

 

 Nie wniesiono uwag. 

 

5. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie na rok 2024. 

 

Radna J. Molska-Elias Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie poinformowała, że z uwagi, 

iż budżet 2023 roku był uchwalany w obecnej kadencji i obecni radni nad nim pracowali, stosowne jest rozliczenie  

w danym momencie.  

Żeby wymogi były spełnione przesuwamy jeden punkt: Przygotowanie opinii w sprawie sprawozdania  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023 oraz wniosku w sprawie absolutorium, który był 

zaplanowany w miesiącu maju, a przesuwamy na miesiąc kwiecień. 

 

Głosowano w sprawie 

Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023: 
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a) przedstawienie raportu, 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że tempo prac zarówno nad absolutorium, jak i raportem znacznie przyspieszyło  

z uwagi na kalendarz, który obejmuje tę kadencję Rady Miejskiej. Teoretycznie i praktycznie uchwała w sprawie 

absolutorium i raportu jest do końca czerwca, zatem jesteśmy pierwszą gminą, która podchodzi do tych dwóch 

dokumentów. Stwierdziliśmy, że skoro przez ponad 5 lat wspólnie pracowaliśmy, dlatego te dwa najważniejsze 

dokumenty chcemy, żeby były przyjęte właśnie przez tę Radę.  

Raport i sprawozdanie są z roku 2023 r., jednak trudno poszczególne lata oddzielić, jest to pewien proces i te 

wydarzenia, które zostały zrealizowane w roku 2023 były podjęte znacznie wcześniej. 

Do wczorajszego dnia decydowały się losy dzisiejszej sesji, ponieważ Regionalna Izba Obrachunkowa miała przesłać 

opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej, co nastąpiło dopiero popołudniu. Stąd też dzisiaj możemy procedować i należy 

złożyć podziękowania Komisji Rewizyjnej za sprawne przeprowadzenie całej procedury. 

W pierwszej kolejności mamy raport o stanie gminy, który radni mieli udostępniony. Jest to blisko 180 stron i nie 

będziemy każdego punktu omawiać, tylko istotne elementy i czynniki subiektywne i obiektywne występujące na 

terenie MiG Pleszew. 

Demografia staje się problemem Polski, jak i Europy. Najbardziej niepokoi struktura mieszkańców, czyli wzrost liczby 

osób po 60-stce. Jedyny pozytywny aspekt demografii dotyczy zameldowań i wymeldowań, ponieważ od roku 2021 

mamy sytuację, że więcej ludzi się zameldowało niż wymeldowało. Trudno stwierdzić, czy jest to tendencja, czy 

jednorazowe zjawisko. W raporcie opracowywanym przez Związek Miast Polskich, Fundacje Miast, którym 

dysponuje MiG Pleszew, jest to interpretowane poprzez zmiany w polityce mieszkaniowej. Rzadko, które miasto ma 

dodatnie saldo migracji. Niestety  sytuacja z urodzeniami jest kiepska i raczej się nie poprawi. Liczba kobiet w wieku 

prokreacyjnym jest coraz mniejsza. Spadek liczby dzieci niesie za sobą konsekwencje w zakresie polityki oświatowej. 

Ten problem dotknie placówki oświatowe MiG Pleszew już za trzy lata. Liczba zgonów spadła, jak również liczba 

małżeństw. Od początku kadencji dostrzegalny jest problem demografii, dostrzeżony jest również na szczeblu 

centralnym. Widoczny jest również lekki spadek uczniów w przedszkolach i szkołach. Była pewna poprawa ze 

względu na sytuację międzynarodową i pojawienie się ok. 100 dzieci z Ukrainy, w naszym systemie oświatowym.  

W ślad za tym spada liczba nauczycieli.  

Kolejno, przedsięwzięcia kulturalne, było ich ponad 700. Jeżeli chodzi o basen, to nie wróciliśmy do stanu sprzed 

2019 r. Przychody ze sprzedaży biletów minimalnie wzrosły. Niestety basen jest głęboko deficytowy. Widoczna jest 

zmiana w kinie Hel. Zmiany w postaci siedmiodniowego kina i kawiarni są widoczne w aktywności. Coraz większa 

liczba osób korzysta ze sprzedaży internetowej.  

Liczba zarejestrowanych przedsiębiorców, to 2704 podmioty, ale są różnego rodzaju rozwiązania fiskalno-podatkowe, 

zatem należy do tej statystki podchodzić ostrożnie. Jeśli chodzi o stopę bezrobocia jest na poziomie 3,3%.  

Systematycznie budowane są sieci wodociągowe.  

Dochody z parkingów, to ponad 1 mln. zł. Widać wyraźnie, radykalny wzrost udziału osób korzystających z aplikacji 

moBiLET.  

Nie ma jeszcze podsumowania komunikacji uruchomionej od 1 stycznia, ale widać wzrost na liniach PL1 i PL2. 

Pieniądze, które przeznaczano na transport publiczny w roku 2023 są na tym samym poziomie, jak uruchomiliśmy 

komunikację od 1 stycznia. Przy zdecydowanie większej ofercie przewozowej, lepszym taborze, mamy produkt w tej 

samej cenie. W 2025 r. będzie pełne odzwierciedlenie.  

Gospodarka mieszkaniowa: budowa mieszkań finał miała w roku 2023 stąd też tak istotne było zrobienie sesji 

związanej z absolutorium i raportem jeszcze w tej kadencji, żebyśmy mieli świadomość tego, co udało się zrealizować, 

a czego nie udało. Wszystkie mieszkania zostały przydzielone, zatem jest to jeden z większych sukcesów mijającej 

kadencji. Na kwotę 48 mln. zł, gdzie inwestorem było MiG Pleszew lub PTBS zostało przeznaczonych 11 mln zł  

z budżetu MiG Pleszew, zatem mamy 37 mln. zł środków zewnętrznych.  

Kolejno, jeżeli chodzi o odpady komunalne, to mamy stabilizację od 2021 r., wszystko jest na tym samym poziomie. 

Liczba odpadów jest mentorowana co miesiąc. Do końca tego roku są zabezpieczone pieniądze. Po nowym roku  

i  zmianie ustawy będziemy myśleć dalej. Najwięcej zbieramy odpadów BIO, ten odzysk jest dla gminy najważniejszy. 

Najbardziej niepokoi zbiorka popiołu, gdyż to pokazuje problem, ile mamy jeszcze do wymiany pieców węglowych.  
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Mieszkańcy zaoszczędzili również na PSZOK-u. W momencie likwidacji odbioru gabarytów z gminy, były pewne 

kontrowersje. Jednak nie ma z tym problemu. Gabaryty, które były wystawiane i mocno zabrudzone powodowały 

duże koszty dla gminy. Odpady BIO ograniczono do jednego pojemnika oraz odpady budowlane również 

wprowadzono do odstawienia na PSZOK i w tym momencie nie obciąża to mieszkańca gminy.  

Straż Miejska przyjęła ponad 300 zgłoszeń od mieszkańców, a OSP interweniowała przy ponad 166 zdarzeniach.  

Funkcjonowanie gminy bez środków zewnętrznych byłoby trudne. Gmina pozyskała 31 mln zł w różny sposób i na 

różne cele. Niektóre zadania są zakończone, rozliczone inne w trakcie realizacji, a na część wkrótce ukażą się 

przetargi. 

W budżecie gminy nie ma dotacji na wymianę pieców, ale działania z dotacjami są podejmowane. W 2023 r. 

przekazano 250 wniosków i jesteśmy jedną z lepszych gmin w Polsce, jeśli chodzi o liczbę przekazanych wniosków. 

Jednak skala problemu jest nadal bardzo duża.  

Przyjęto 4 ważne, miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, które toczyły się od ok. 15 lat, więc w sumie 

115 ha gruntów objęto planami. Kolejna Rada musi się pochylić nad zmianą w planowaniu przestrzennym. Jest to 

wyzwanie, które stoi przed wszystkimi gminami w Polsce.  

Program rodzina PPL3+ wzbogacił się o nowych 95 rodzin, a wszystkie to 153. Senior + to wzrost o ok. 300 osób.  

Jeżeli chodzi o organizacje pozarządowe, to bezpośrednio w formie dotacji wspartych zostały 23 organizacje, niektóre 

z nich realizują po kilka zadań, na łączną kwotę ok. 2 757 000 zł. 

Radni w tym roku odbyli 18 sesji, w tym podjęli 138 uchwał i 3 obwieszczenia oraz 170 zarządzeń. Oprócz 

standardowych działań podejmowano dodatkowe jak: obchody jubileuszu 740-lecia miasta, zmieniono politykę  

w zakresie wodociągów, mamy nowe obwody wyborcze, konkurs architektoniczny, Konferencja Poza Metropolią,  

3 szkolenia dla przedsiębiorców, spotkanie z Komitetem Krajowej Rady Architektów we Włoszech. 

Zadaniem, które poprawiło i wpisało się w działania prowadzone od 5 lat, to bardzo rozległa polityka transportowa – 

peron na stacji w Kowalewie. Z globalnego punktu jest to niewielkie zadanie, być może jeszcze w tym roku uda się 

zrobić dalszą część remontu dworca, gdyż jest to bardzo ważne dla polityki transportowej MiG Pleszew.  

Jesteśmy przygotowani dokumentacyjnie do kanalizacji kolejnych miejscowości. Kończy się kadencja Rady 

Miejskiej, ale wchodzimy z pewnym dorobkiem dokumentacyjnym w kolejne lata. W chwili obecnej jesteśmy na 

etapie rozstrzygnięć konkursu, bądź też ich rozpisania. To co będzie zrobione za rok, dwa, trzy lata jest 

zapoczątkowane w tej kadencji. Mamy przygotowane projekty, gotowe do złożenia związane z przystankami 

autobusowymi, nowymi ścieżkami rowerowymi, Parkiem Miejskim, ZSP nr 2. Nasza polityka mieszkaniowa 

rozpoczęła się w 2019 r., a efekt końcowy to 2023 r. Tak samo parkingi Park&Ride, których zasadności budowy nie 

trzeba tłumaczyć. W Kowalewie jest wręcz nadmiernie obłożony. Wspólnie z Powiatem realizujemy drugi etap 

rozbudowy tego parkingu o teren z drugiej strony dworca kolejowego. Działania z przejęciem terenu od PKP trwały 

od 2019 r. Wymienić należy również ZSP w Lenartowicach, Compact Lab oraz ul. Cedrową w Marszewie.  

Nie bierzemy udziału w płatnych konkursach, tylko w bezpłatnych. Formą promocji Miasta jest udział we wszelkiego 

rodzaju przedsięwzięciach krajowych, jak i europejskich.  Są to przedsięwzięcia, na które jesteśmy zapraszani. Dwie 

rzeczy, które dominują, kwalifikując nas do zaproszeń to idea Miasta 15-minutowego, transport publiczny oraz 

polityka mieszkaniowa.  

 

b) debata, 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala – Kałużna otworzyła debatę. Wskazała, że konkluzja jest jedna, iż trzeba 

mieć marzenia na 5, 10 nawet 15 lat i powoli je realizować. Takie marzenia miała ta Rada Miejska oraz 

Burmistrzostwo.  Zapytała o nowych mieszkańców, którzy się przeprowadzili? 

 

Radna J. Molska-Elias zapytała o mieszkania na Bogusza i Podgórnej, czy wiemy, jakie jest zapotrzebowanie na tego 

typu mieszkania i jakie są plany na przyszłość?  

 

Radna B. Gawrońska odniosła się do kanalizacji w miejscowości Brzezie i zapytała, jakie są kolejne miejscowości 

przewidywane? Ponadto poruszyła temat boiska w Kuczkowie, czy są w tym zakresie plany? 
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Radna D. Żarnowska poruszyła temat przekształcenia MGOPS w CUS, na ten cel pozyskano środki, zatem jakie są 

dalsze plany? 

 

Radna K. Melka poprosiła o więcej konkretów związanych z inwestycją Compact Lab.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala – Kałużna zapytała, czy jest jakiś projekt, plany mieszkań dla seniorów? 

 

Radny K. Szehyński zapytał o tereny na ul. Wojska Polskiego i stworzenie pełnowymiarowego basenu zewnętrznego. 

Ponadto brakuje takiego jednego, większego placu zabaw, czy będziemy o tym myśleć? 

 

Burmistrz A. Ptak wskazał, że nigdy nie było zarzutu ze strony radnych, że inwestujemy pieniądze w projekty, które 

nie zostały zrealizowane. Ponieważ nie zawsze jest tak, że 100% tego co zaplanowano zostało zrealizowane. Przez  

5 lat do każdego projektu infrastrukturalnego udało nam się być tak przygotowanym, że aplikowaliśmy i udało nam 

się zrealizować dany projekt. Przygotowanie musi być z perspektywą do roku, półtora. Przykładem są wspomniane 

parkingi, ratusz, który niebawem będzie realizowany. Są też takie inwestycje, których nie zrealizowano i jest to 

właśnie basen odkryty. Był przygotowany projekt, ale być może były to zbyt wielkie marzenia na możliwości gminy. 

Zatem odstąpiliśmy od tego i odpowiadając radnemu Szehyńskiemu wskazał, że trwa analiza, na jaki obiekt w chwili 

obecnej nas stać. Są podejmowane działania przez prezesa spółki Sport Plesze, aby przygotować pewne rozwiązania. 

Kolejno odpowiedział w kwestii nowych mieszkańców wskazując, że struktury wieku nie ma, ale wiemy z analizy, że 

są to głównie osoby kupujące domy i mieszkania na naszym terenie. Są to mieszkańcy z gmin powiatu pleszewskiego. 

Pokazuje to oddziaływanie miasta na inne miejscowości. Jest to o tyle ważne, gdyż pokazuje ile osób korzysta na 

terenie Pleszewa na co dzień z infrastruktury. Są specjalistyczne badania, gdzie po logowaniu telefonów 

komórkowych można określić  ile osób w ciągu dnia przebywa w mieście. Przykładem jest Stal Pleszew, która zrzesza 

ponad 500 osób, z czego 30% to dzieci spoza MiG Pleszew.  

Odpowiadając radnej Molskiej-Elias odnośnie zapotrzebowania mieszkań na przyszłość poinformował, że są 

konkretne plany związane z ul. 70 Pułku Piechoty. Wniesienie aportem do spółki SIM. Projekt będzie trochę 

zrealizowany na wzór tego co było na Mieszka I. Wstępnie jesteśmy zdecydowani, żeby nie wyzbywać się w całości 

tego gruntu tak, żeby MiG Pleszew była aktywnym uczestnikiem rynku nieruchomości. Widzimy, że podaż mieszkań 

na rynku komercyjnym, głównie na wynajem trochę wyhamowała, a nadal jest zapotrzebowanie na mieszkania, które 

będą w określonej formie własnością mieszkańca. Mieszka I i Podgórna, to dość wysoki standard i cena za m2, to ok. 

16-19 zł, ale na to zapotrzebowanie na listach rankingowych było podwójne. Znacznie więcej osób jest zainteresowana 

innymi zasobami, które nie mają tak wysokich standardów. Zawsze sprawdzamy i analizujemy czym się kierują osoby, 

które chcą mieszkać w zasobach gminy i jest to stabilność, przewidywalność i ostatnio standard.  

Następnie odpowiedział radnej Gawrońskiej w kwestii kanalizowania kolejnych miejscowości. Wskazał, że w planach 

jest Kowalew, Zawidowice, Sowina Błotna, Grodzisko, analizujemy możliwości. Najbardziej jesteśmy przygotowani 

do Zawidowic. Na boisko sportowe w Kuczkowie w tym roku powinniśmy ogłosić przetarg. Realizacja jest planowana 

na 2025 r., ponieważ moce przerobowe wydziałów merytorycznych są ograniczone.  

Nawiązując do zapytania Przewodniczącej Rady poinformował, że mieszkania dla seniora, to problematyczny temat. 

Musimy zacząć rozmawiać, w jaki sposób mogłoby dochodzić do zamiany mieszkań seniorów, którzy są „więźniami 

czwartego piętra”. Jest to jeden z ważniejszych aspektów polityki społecznej kolejnej kadencji. 

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek odniósł się do zapytania radnej Melki. Poinformował, że centrum Compact Lab, to 

szereg pomieszczeń coworkigowych, miejsca gdzie będzie można wynająć biuro na godziny, małą salę konferencyjną 

również na godziny, bądź też na dłużej. Będzie duża sala, gdzie będą mogły się odbywać konferencję lub imprezy. 

Pomieszczenie to będzie na parterze, z możliwością podziału na 4 mniejsze sale konferencyjne. Ponadto będą miejsca 

noclegowe – 38 pokoi, z których będą mogli korzystać goście przyjeżdzający do Pleszewa. Będzie również restauracja. 

Obecnie budowa jest na etapie pierwszego pietra, do końca roku wykonawca deklaruje przykrycie budynku. Zatem  



7 
 

w stanie surowym powinniśmy otrzymać budynek do końca roku. Wykończenie i wyposażenie planujemy na kolejny 

rok. Jest to trudne zadanie, ponieważ nigdy takiego obiektu nie budowaliśmy i jest to wyzwanie. Na ten moment 

radzimy sobie z nim dość dobrze, pomimo, że ze względu na lokalizację nie ma zaplecza, jakie zazwyczaj jest na 

budowach. Jak widać dźwig stoi w środku budynku.  

Następnie poruszył temat polityki mieszkaniowej wskazując, że w obecnej kadencji miało miejsce przystąpienie do 

Spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa "KZN – Wielkopolska”. Tworzy ją 21 gmin większość, to gminy  

z wielkopolski. Spółka była tworzona w warunkach dość niejednolitych. Gminy, które przystępowały wcześniej miały 

kilka spotkań przed zawiązaniem spółki, była pewna niepewność w stosunku do Skarbu Państwa, który również jest 

uczestnikiem. Gminy miały różne podejście do pewnych tematów, w szczególności chodziło o grunty. My mieliśmy 

o tyle dobrą sytuacje, że posiadaliśmy grunty i koniczna była jedynie zmiana planu zagospodarowania przestrzennego. 

Mamy zamiar przekazać teren pod dwa obiekty wielorodzinne, mieszkalne – trzy- i cztero-kondygnacyjne. Będziemy 

przygotowywać regulamin naboru mieszkańców podobny do Mieszka I. Finansowanie będzie również podobne, część 

z grantu, który otrzymaliśmy, czyli wkładu do spółki – 3 mln. zł. Ponadto będzie można się starać o inne granty 

rządowe. Będzie również zaciągnięty kredyt, jak i partycypacja przyszłych najemców. Na dzień dzisiejszy prace 

rządowe idą w tym kierunku, aby docelowo mieszkania wykupić za wartość rynkową, a nie tak, jak u nas, że są 

policzone koszty i zwracają je najemcy. Jest to forma, która pozwoli osobom nie mającym zdolności kredytowej na 

posiadanie własnego mieszkania. 

 

Z-ca Burmistrza I. Światek poinformowała, że Centrum Usług Społecznych, to miejsce, które praktycznie jest tym 

samym dawnym MGOPS-em, ale jednak jest miejscem szczególnym, zupełnego przekształcenia pomocy społecznej, 

która wcześniej była opieką społeczną, a teraz kierunkuje się do wsparcia społecznego. Wraz z poznańskim ROBS-

em i kilkoma wielkopolskimi gminami podjęliśmy działania zmierzające do zmiany sposobu odbioru, patrzenia na 

istniejącą w tej chwili pomoc społeczną. Zupełnie inaczej będzie funkcjonowała za chwilę, gdyż idea jest prosta, 

natomiast zmiany będą dostrzegalne dopiero rozłożone w czasie. W założeniach tego przekształcenia było, że zadania, 

które do tej pory MGOPS realizował nadal będą realizowane, ale w środku przeorganizowujemy się, żeby jeszcze 

wprowadzić kilka stanowisk, które w sposób szczególny będą się zajmowały tylko usługami społecznymi. W ramach 

projektu mieliśmy wskazać 3 miejsca, gdzie takie usługi społeczne, na samym początku będziemy realizować jest to: 

CUS, CWiO oraz nowe miejsce, które dwie komisje w dniu wczorajszym miały możliwość zobaczyć. Te miejsca będą 

realizowały 4 usługi. Kilka tygodni temu na sesji przyjmowaliśmy Program Usług Społecznych dla Miasta i Gminy 

Pleszew. Pierwsza usługa już wystartowała i jest to objazdowy rehabilitant. Przygotowujemy się do kolejnej usługi, 

centrum wsparcia rodziny i będziemy wdrażać kolejne. Na początku tego projektu mieliśmy czas na inwestycje, 

przygotowaliśmy nowe pomieszczenia i przemyśleliśmy działania. Natomiast od stycznie tego roku wdrażamy  po 

kolei usługi, które będą realizowane przez 2 lata. Idea, to praca z ludźmi, którzy nie tylko potrzebują pracy socjalnej, 

ale i pewnego wsparcia, nie zawsze takiego, które kojarzy się z niezaradnością, niepełnosprawnością. Zapraszamy do 

zainteresowania się Centrum Usług Społecznych, które realizuje również opiekę wytchnieniową za ponad 300 tys. zł, 

asystenta osoby z niepełnosprawnością za ponad 700 tys. zł. Organizowany jest punkt wsparcia seniora w ramach 

odrębnego projektu, w ramach którego będziemy rozdysponowywać pomiędzy seniorami opaski życia. Dzieje się 

bardzo dużo i dziać się będzie. Natomiast sposób myślenia, to nie tylko zmiana wewnątrz budynku, ale i zmiana 

myślenia mieszkańców. Przygotowujemy materiał, który będzie informatorem dla mieszkańców, w którym 

przybliżymy ideę, co można w CUS-ie załatwić. Oprócz tego organizator społeczności lokalnej od kilku tygodni jeździ 

od sołectwa do sołectwa, gdzie na spotkaniach wspólnie z sołtysami informuje o współpracy z CUS-em. Zespół, który 

stworzył się w centrum dawnego MGOPS-u jest zespołem kreatywnym, zaawansowanym, na który można liczyć.  

Z-ca Burmistrza złożyła  podziękowania pani dyrektor.  

 

Radna J. Molska- Elias poprosiła o informację odnośnie budynku na ul. Ogrodowej. Przystąpiliśmy do remontu, ale 

jakiego rodzaju będą to mieszkania, dla kogo przeznaczone i w jakim standardzie? 
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Burmistrz A. Ptak odpowiedział, że będzie to standard ul. Podgórnej, czyli stawka czynszu co najmniej 16-17 zł m2. 

W chwili obecnej są przyznane środki, ale fizycznie jeszcze ich nie ma, ponieważ pula w Banku Gospodarstwa 

Krajowego jest zablokowana, ale wniosek jest pozytywnie rozpatrzony. To samo dotyczy również Bronowa oraz ul. 

Ogrodowej. W momencie odblokowania środków przystępujemy do prac.  

 

Radna B. Gawrońska zapytała, czy są jakieś plany związane z mieszkaniami socjalnymi? Rozmawiamy  

o mieszkaniach, na które pozwolić sobie mogą nie wszyscy mieszkańcy, a co z biedniejszą grupą społeczną? 

 

Burmistrz A. Ptak odpowiedział, że nie ma w planach mieszkań socjalnych. Najlepszym rozwiązaniem byłaby 

sytuacja, kiedy ludzie ze starszego zasobu komunalnego będą mieć poprawione warunki mieszkaniowe w wyższym 

standardzie i więcej płacą, a ich miejsce zajmują osoby z zasobów socjalnych. Będzie sytuacja, że zasób socjalny 

będzie likwidowany, jak chociażby ul. Kaliska, blok naprzeciwko wodociągów. Nie ma tam dodatkowego 

kwaterowania. Stan techniczny jest taki, że doprowadzenie do standardów wiązałoby się z ogromnym kosztem, 

większym niż zburzenie i wybudowanie od nowa. Takich lokalizacji jest więcej. W 2023 r. wyremontowaliśmy  

9 mieszkań w istniejącym zasobie. Jesteśmy ostrożni, co do budowania jednego, dużego bloku socjalnego, ponieważ 

dochodzi do nawarstwienia wielu problemów społecznych. Zatem mieszkania socjalne będą decentralizowane. 

 

Radny P. Kusiakiewicz zapytał o kanalizację, o miejscowości najbliżej położone oczyszczalni ścieków, jak np.: 

Zielona Łąka, Dobra Nadzieja, Ludwina. Czy przewidujemy  w następnej kadencji ich kanalizację? Będziemy czekać 

na środki zewnętrzne, czy robić to z własnych środków? Chodzi zwłaszcza o ul. Grzybową w Zielonej Łące. 

 

Burmistrz A. Ptak odpowiedział, że tam, gdzie nie ma nawierzchni asfaltowej, są plany. Natomiast na Dobrej Nadziei 

jest inny problem, ponieważ wielu mieszkańców ma już przydomowe oczyszczalnie ścieków, został położony asfalt i 

perspektywa zrobienia kanalizacji w tej miejscowości oddala się. Co do Ludwiny trudno powiedzieć, czy istnieje 

ekonomiczne uzasadnienie. W pierwszej kolejności jest zasadna Zielona Łąka, jak również ul. Grzybowa.  

 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew wotum zaufania, 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala - Kałużna poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew wotum zaufania. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew wotum zaufania 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/717/2024 w sprawie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Pleszew wotum zaufania. 
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7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023: 

 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023 

 

Burmistrz A. Ptak powiedział, że budżet zamknął się po stronie dochodów kwotą 167 mln zł, wydatki wyniosły 176 

mln zł. Zakładaliśmy 22 mln zł deficytu, a zakończyliśmy na 9 mln zł. Jest to dobry wynik w stosunku do roku 

poprzedniego. Na początku kadencji, wynik był nawet dodatni, natomiast pewne zmiany, które weszły do systemu 

finansów publicznych zachwiały ten obraz. Rozchody, czyli spłata kredytów i pożyczek, były zakładane na początku 

roku w kwocie 4 898 000 zł. W rezultacie spłaciliśmy 6 800 000 zł, a resztę mieliśmy na lokacie. 2022 rok 

zamknęliśmy deficytem w kwocie 11 mln zł, w tym roku mamy 9,5 mln zł. Były lata, gdzie ta struktura była lepsza, 

natomiast to też wynika z pewnych zmian wprowadzonych w finansach lokalnych. Jeśli chodzi o dochody, to 

dominujące są ich 4 grupy. Dla nas najważniejsze to wpływy z podatków lokalnych 16%, udział w PIT i CIT 18%, 

subwencje 19%. Wydatki majątkowe to kwota powyżej 40 mln zł. Udało się utrzymać ponad 20% udział wydatków 

majątkowych. Nie ma w nich inwestycji prowadzonych przez spółki komunalne, ponieważ nie mamy ich w budżecie 

Miasta i Gminy Pleszew. Po wyprowadzeniu 500+ z budżetu gminy, największa pozostaje oświata w kwocie ponad 

50 mln zł. Z budżetu gminy pochodzi kwota ponad 27 mln zł. Jeśli chodzi o pomoc społeczną, to stanowi ona kwotę 

ponad 31 mln zł, a z budżetu przekazano ponad 7 mln zł. Strefa komunalna i ochrona środowiska, w tym 

gospodarowanie odpadami, utrzymanie zieleni, oświetlenie ulic wynosi ponad 15 mln zł. Opłata za gospodarowanie 

odpadów z budżetu gminy to blisko 9 mln zł. Są to tak naprawdę pieniądze pozyskiwane od mieszkańców w formie 

„opłaty śmieciowej”, która powinna się równoważyć. Wydatki majątkowe można podzielić np. na gospodarkę 

mieszkaniową, drogi, sport, infrastrukturę sanitarną, oświatę, gospodarkę komunalną i ochronę środowiska,  

administrację publiczną. Na pewno, wydatki na gospodarkę mieszkaniową w roku 2024 nie będą takie wysokie, ale 

wzrosną one w infrastrukturze kanalizacyjnej, sanitarnej, wodociągowej, ponieważ będą realizowane duże zadania 

inwestycyjne w tych zakresach. Nie zostanie to jednak zrealizowane w jednym roku. Bardzo dużo było projektów 

drogowych, parkingowych, edukacyjnych realizowanych zarówno na terenie miasta jak i gminy Pleszew. Środki 

pomocowe na ponad 1 mln zł to CUS i Cyfrowa gmina. Zobowiązania roku 2023 to 28%. Wskaźnik zobowiązań 

kształtował się na poziomie 6,78% przy dopuszczalnych 26%. Stopy procentowe pokazały nam, jak można łatwo 

popaść w spiralę zadłużenia i problemów finansowych, gdzie obsługa długu wynosiła 500 tys. zł, a w chwili obecnej 

wynosi ponad 3 mln zł. Udział zobowiązania finansowego w dochodach jest na porównywalnym poziomie. Jesteśmy 

w bezpiecznym miejscu. Poradziliśmy sobie zarówno podczas Covid, jak i innych zmian podatkowych. Jesteśmy  

w stanie składać duże projekty infrastrukturalne. Dochody bieżące muszą być zawsze wyższe od wydatków bieżących. 

Nadwyżka operacyjna kształtuje się na poziomie 19 mln zł.  

 

b) przedstawienie sprawozdania finansowego. 

 

Skarbnik A. Baurycza na podstawie prezentacji omówiła sprawozdanie finansowe. Powiedziała, że sprawozdanie 

składa się z bilansu z wykonania budżetu, z którego mamy informację o wyniku wykonania budżetu i to sprawozdanie 

jest najbardziej zbliżone do sprawozdania, które przedstawiał Burmistrz. Sprawozdanie składa się z łącznych bilansów 

jednostek budżetowych i z tego uzyskujemy informację o wielkości i strukturze majątku i źródeł jego finansowania. 

Budżet uszczegóławiają łączny rachunek zysków i strat, gdzie uzyskujemy informację o poziomie i strukturze 

przychodów i kosztów oraz wielkości wyniku finansowego. Łączne zestawienie zmian funduszu przedstawia 

informacje o zmianach w poszczególnych składnikach kapitału. Ostatnia część sprawozdania, to informacja 

dodatkowa, która obejmuje dane wynikające z informacji  jednostkowych i jest tu uszczegółowienie jednostkowych 

sprawozdań.  

Bilans z wykonania budżetu nie posiada majątku i kapitału. Jest oparty wyłącznie na strefie finansów. Jeżeli chodzi  

o aktywa, to rok zakończyliśmy z kwotą na r-ku bankowym 19 558 193,83 zł. Należności, jakie przysługują gminie 

na dzień bilansowy, to 19 671 zł i kwota ma być uregulowana do końca czerwca. Pozostałe należności i rozliczenia,  

to środki jakie pozostały na kontach jednostek budżetowych, które nie zostały przekazane z końcem roku 

budżetowego,  
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w kwocie 86 tys. zł. Kolejno rozliczenia międzyokresowe, to zobowiązania z tytułu odsetek od kredytów i pożyczek 

za m-c grudzień ubiegłego roku. W styczniu dokonano zwrotu z tytułu rozliczenia dotacji.  

Jest kwota 2 414 000 zł dotacji jaką otrzymano z Ministerstwa w grudniu na potrzeby wypłaty wynagrodzeń dla 

nauczycieli. Jest nadwyżka środków z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadów komunalnych, którą będziemy 

wprowadzać do budżetu po wydatkach - 1 078 000 zł. oraz nadwyżka środków z 2023 r. z tytułu koncesji na alkohol 

- 168 094 zł. Kwota 50 621 zł, którą otrzymaliśmy na realizację projektu Rozwój Wielopolskiej Sieci Centrów Usług 

Społecznych. Następnie środki, które przekazano na subkonto podstawowego rachunku gminy na realizację zadań 

wydatków niewygasających w 2023 r. – 239 000 zł.  

Jeżeli chodzi o pasywa, to mamy kwotę 48 725 873,03 zł, jest to kwota zobowiązań dłużnych i zobowiązań z tytułu 

rozliczeń z budżetami m.in. rozliczenia z tytułu dotacji. Następnie rezerwa na niewygasające wydatki 239 790 zł  

i rozliczenia międzyokresowe 2 414 402 zł tytułem otrzymanej subwencji na zadania oświatowe. Ostatecznie wynik 

wykonania budżetu ukształtował się w wysokości 9 251 220 zł. Zatem deficyt w porównaniu do roku ubiegłego jest 

niższy.  

Pozostałe sprawozdania to: bilans, rachunek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu jednostki, informacja 

dodatkowa. Zbiorcze sprawozdanie przygotowane w oparciu o jednostkowe zestawienia UMiG w Pleszewie, MGOPS 

w Pleszewie CUW MiG. 

Jednostki budżetowe nie posiadają osobowości prawnej i rozliczają się z budżetem organu prowadzącego metodą 

rozliczania brutto. Jednostki są wyposażone w majątek i swoją działalność prowadzą na podstawie przyznanego  

i zatwierdzonego planu finansowego. Mogą pozyskiwać składniki majątku poprzez realizację planu finansowego, 

poprzez nabywanie, budowę itd.  

Bilans jest zbiorczym zestawieniem. W przypadku aktywów mamy ułożenie od najmniej płynnych do najbardziej,  

a w przypadku pasywów od najmniej wymagalnych do najbardziej. W rzeczowych aktywach trwałych mamy wzrost 

wartości spowodowany oddawaniem obiektów do użytkowania np. Podgórna, Bogusza, Lenartowice itd.  

W należności długoterminowych jest nieznaczny spadek. W aktywach obrotowych w należnościach 

krótkoterminowych mamy spadek. W krótkoterminowych aktywach finansowych udało się odprowadzić do budżetu 

większą kwotę w ostatni dzień bilansowy i wartość jest niższa niż w roku ubiegłym. Ostatecznie zobowiązania na 

rezerwy mamy kwotę niższą i są to zobowiązania z tytułu dodatkowego wynagrodzenia rocznego.  

Wskaźniki pokazały, jak ukształtował się rok 2023 w porównaniu z 2023 r. 

W przypadku rachunku zysków i strat pokazane jest, jak kształtują się zyski na poszczególnych działalnościach: na 

podstawowej zysk 39 mln zł i w porównaniu do roku ubiegłego przychody w 2022 r. były większe, ponieważ przez 

budżet przechodziło 500+. Na działalności operacyjnej, po korekcie zysk to 37 mln zł i przy uwzględnieniu 

działalności finansowej, głównie chodzi o odsetki, jakie uzyskiwaliśmy za opóźnienia w płatnościach, po korektach 

wynik finansowy wynosił 33 mln. zł. 

Ostatnia część sprawozdania, to zestawienie zmian funduszu jednostki i na początku roku dysponowaliśmy funduszem 

w wysokości 260 mln. zł. Po uwzględnieniu zwiększeń i zmniejszeń fundusz ukształtował się w wysokości 286 mln 

zł. W zwiększeniach ujęty był zysk bilansowy za rok ubiegły. Zrealizowano wydatki budżetowe w wysokości 176 

mln zł i środki na inwestycje wśród tych wydatków to 31 mln zł. Nieodpłatnie otrzymane środki trwałe, to:  

w ubiegłym roku Wojewoda przekazał nam 3 działki na drogę, którą budowano w Jankowie. Następnie z Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa otrzymaliśmy nieruchomość pod boisko w Taczanowie Drugim, łącznie ponad 381 tys. 

zł. Jeżeli chodzi o zmniejszenia, to strata za rok ubiegły dotyczy naszych jednostek budżetowych, ponieważ wszelkie 

dochody kumulują się w jednostce budżetowej UMiG Pleszew, natomiast pozostałe jednostki nie mają dużych 

wpływów. Wobec czego z racji finansowania, które występuje ich sprawozdania zawsze przedstawiają straty.  

Dochody budżetowe to 167 mln zł, dotacje i środki na inwestycje to 48 mln zł. 

Fundusz jednostki na koniec okresu to 286 mln zł, przy skorygowaniu o wynik jednostki ostatecznie daje kwotę 320 

mln zł. 

 

c) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za 2023 wraz  

z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 

 

Skarbnik A. Baurycza powiedziała, że Burmistrz MiG Pleszew w dniu 24 marca 2024 r. przedłożył Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za 2023 rok wraz z informacją o stanie 
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mienia komunalnego i objaśnieniami. Uchwałą nr SO 2/954/156/2024 z dnia 19 kwietnia 2024 r. RIO wydała 

pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za 2023 rok wraz z informacją  

o stanie mienia i objaśnieniami. Nie wniesiono uwag do sprawozdania.  

 

d) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew za 2023 rok,  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej J. Molska-Elias powiedziała, że Komisja Rewizyjna w dniach 10.04.2024 r. – 

22.04.2024 r. rozpatrzyła i dokonała oceny realizacji budżetu Miasta i Gminy za 2023 r. w oparciu o sprawozdanie 

Burmistrza Miasta i Gminy Pleszew z przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Pleszew za 2023 r., sprawozdanie 

finansowe za 2023 r., informację o stanie mienia komunalnego Miasta i Gminy Pleszew oraz uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.  

Komisja Rewizyjna kierując się kryteriami legalności, rzetelności, gospodarności oraz celowości odniosła się do 

dokumentów, w tym poddała kontroli: dla inwestycji wydatki poniesione w 2023 roku na realizację wskazanych zadań 

majątkowych pn.:  

- „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Brzezie, gmina Pleszew – etap II (WPF)”, 

- „Modernizacja drogi gminnej nr 639030P w Jankowie (WPF)”, 

- „Budowa budynku mieszkalno-użytkowego u zbiegu ulic Poznańskiej i Bogusza w Pleszewie (WPF)”, 

- „Compact Lab Pleszew – wielofunkcyjne centrum rozwoju (WPF)”, 

- „Budowa oświetlenia drogowego w miejscowości Korzkwy – etap II (FS)”, 

- „Budowa siłowni zewnętrznej w Marszewie (FS)”, 

- „Urządzenie kostką brukową terenu przy boisku w Taczanowie Drugim (FS)”, 

ponadto analizowała zawarte umowy z wykonawcami, zlecenia oraz wydruki kont księgowych 080, 130. 

Komisja poddała weryfikacji wykonania wydatków funduszu sołeckiego, badania wykonania dotacji dla instytucji 

kultury, sprawozdań finansowych, poprawność danych informacji o stanie mienia komunalnego Miasta i Gminy 

Pleszew według stanu na dzień 31.12.2023 r., działania podejmowane celem poprawy ściągalności zaległości, a także 

wysłuchała wyjaśnień Burmistrza Miasta i Gminy Pleszew oraz Skarbnika Miasta i  Gminy Pleszew, Komisja 

Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie budżetu 2023 roku przez organ wykonawczy. 

Wobec powyższego Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Pleszewie przyjęła uchwałę Nr 1/2024 z dnia 22 kwietnia 

2024 r .w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i  Gminy Pleszew za 2023 r.  

Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023, poz. 40 ze 

zmianami), Komisja Rewizyjna w składzie: Jolanta Molska-Elias, Wiesława Gil, Renata Garsztka, Piotr Hartleb oraz 

Eryk Kowcuń wnosi o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew absolutorium za 2023 r. Uchwałę przyjęto 

w głosowaniu jawnym, jednomyślnie przez wszystkich członków Komisji. 

 

e) przedstawienie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew za 2023 rok, 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna przedstawiła uchwałę nr SO – 2/0955/27/2024 z dnia 29 kwietnia 

2023 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew za 

rok 2023. Na podstawie dokumentów Komisji Rewizyjnej, Skład Orzekający RIO w Poznaniu wyraża opinię, iż 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pleszewie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew 

absolutorium za rok 2023 jest uzasadniony. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 

2023. 

 

f) dyskusja, 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna otworzyła dyskusję. 
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Radna J. Molska-Elias odnosząc się do pracy Komisji Rewizyjnej zapytała o powiększającą się „dziurę” związaną  

z wydatkami na oświatę? 

 

Skarbnik A. Baurycza odpowiedziała, że w 2023 r. wszelkie wydatki na oświatę i wychowanie kosztowały nas 51 mln 

zł, natomiast z budżetu przekazano 27 mln. zł na ten cel. Wpływ subwencji oświatowej to 27 mln zł. Patrząc na lata 

wstecz, to w 2022 roku otrzymaliśmy 25 mln zł subwencji, a w 2021 roku 23 mln zł. Subwencja wzrasta z roku na 

rok, ale i tym samym potrzeby, wynagrodzenia co powoduje, że jest ona jednak niewystarczająca.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna zapytała, jakie były niedobory w stosunku do szacowanych 

przychodów z PIT-u i CIT-u? Co zakładano na początku roku, a co było na koniec?  

 

Skarbnik A. Baurycza odpowiedziała, że od wprowadzenia reformy corocznie mamy wyznaczoną kwotę przez 

Ministerstwo Finansów. Zgodnie z wyznaczonym limitem środki wpływały. W 2022 r. zamiast subwencji rozwojowej 

gmina miała przyznane zwiększone udziały w PIT. W 2023 r. gmina otrzymała już subwencję rozwojową w wysokości 

8 mln zł, kwota nie została spożytkowana i mogła być przeznaczona na zwiększenie nadwyżki budżetowej, stąd tak 

okazały wynik, jeżeli chodzi o nadwyżkę operacyjną.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna zapytała o pozyskane środki na inwestycje, były o ponad 5 mln zł 

większe niż planowane na początku roku. Z czego to wynika?  

 

Skarbnik A. Baurycza odpowiedziała, że chodzi o Polski Ład, kanalizację w Brzeziu oraz Park&Ride. 

 

g) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023. 

 

Głosowano w sprawie 

podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2023 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/718/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2023. 

 

8. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Pleszew za rok 2023 – podjęcie uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady A. Grala – Kałużna poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Pleszew. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/719/2024 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta  

i Gminy Pleszew 

 

Burmistrz A. Ptak podziękował za ten formalny akt głosowania i powiedział, że uważa, iż wszyscy dostaliśmy to 

absolutorium. Jest to praca wielu ludzi, ponad 5 lat wspólnego budżetowania i sprawozdawczości. Podziękował 

współpracownikom: zastępcom, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, kierownikom wydziałów, spółek, jednostek, 

organizacjom pozarządowym, sołtysom, radnym. Jest to rzesza  ludzi, którzy pracują na to wszystko, co jest przy 

stole.  

 

W tym momencie nastąpiło pamiątkowe zdjęcie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna ogłosiła 10 minut przerwy w obradach. 

 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Grala-Kałużna wznowiła obrady. 

 

a) zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla 

których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew, 

 

Nie wniesiono uwag.  

 

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 
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NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/720/2024 w sprawie zmiany uchwały nr VIII/54/2019 Rady Miejskiej  

w Pleszewie z dnia 30 maja 2019 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, 

w którym kończą 6 lat w przedszkolach publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pleszew. 

 

b) przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej polegająca na budowie drogi rowerowej wzdłuż ul. Bolesława Chrobrego w Kowalewie” 

 

Burmistrz A. Ptak poinformował, że jest to część szerszego zadania. Jesteśmy na etapie przygotowania wniosku  

w ramach Aglomeracji Kalisko-Ostrowskiej. Wniosek będzie opiewał na kwotę ok. 8 mln. zł. Przebudowa chodnika 

będzie od krzyża w Kowalewie, tam gdzie kończy się ścieżka pieszo-rowerowa 70 Pułku Piechoty, aż do przejazdu 

kolejowego. Daje to możliwość w cywilizowanych warunkach dojechać do dworca PKP. Oprócz tego w ramach tego 

zadania będzie przerobiona, dokończona ul. Szpitalna, ścieżka rowerowa, która kończy się teraz na wjeździe do 

szpitala. Chcemy również zgłosić ul. Samulskiego - od Sienkiewicza, 40 przystanków - w większości na terenach 

wiejskich (głównie wymiana) oraz totemy – tablice informacyjne. Są to zadania, na które w miesiącu listopadzie 

powinniśmy składać wnioski do Aglomeracji Kalisko-Ostrowskiej. 

 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej polegająca na budowie drogi rowerowej wzdłuż ul. Bolesława Chrobrego w Kowalewie”, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/721/2024 w sprawie przyjęcia przez Miasto i Gminę Pleszew od Powiatu 

Pleszewskiego realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej polegająca na budowie drogi rowerowej wzdłuż 

ul. Bolesława Chrobrego w Kowalewie”. 

 

c) wyrażenia zgody na przejęcie przez Miasto i Gminę Pleszew do realizacji zadania pn. "Budowa wyniesionego 

przejścia dla pieszych z sygnalizacją świetlną na ul. Kaliskiej w Pleszewie 

 

Radna R. Garsztka poinformowała, że Rada Powiatu w Pleszewie podjęła na ostatniej sesji uchwałę o przekazaniu 

części ul. Kaliskiej Miastu i Gminie Pleszew. Konsekwencją tego jest dzisiejsza uchwała dotycząca budowy 

wyniesionego przejścia dla pieszych w okolicy cmentarza. Radna w imieniu mieszkańców podziękowała, że 

Burmistrzowi udało się pozyskać środki, ponieważ to przejście jest niezbędne. W tym miejscu były wypadki 

śmiertelne, jak również potracenia, w tym i dziecka. 
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Przewodnicząca Rady A. Grala – Kałużna zapytała, jaki odcinek drogi został przejęty? 

 

Burmistrz A. Ptak odpowiedział, że od Rynku do ul. Kilińskiego, przejście jest trochę dalej. Droga i skrzyżowanie są 

niebezpieczne, być może zrobimy tam tak, jak na ul. Poznańskiej, czyli część samochodów zostanie wyprowadzona  

z  chodnika na jezdnię. Poprawimy i odsuniemy przejście dla pieszych od skrzyżowania. Prace będą prowadzone, jak 

poprawi się pogoda. Zadanie jest przejmowane od powiatu. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala – Kałużna zapytała, czy znajdą się miejsca na drzewa, na ul. Kaliskiej? 

 

Burmistrz A. Ptak odpowiedział, że w chwili obecnej trwają prace nad ul. Poznańską, a ul. Kaliska wymaga całkowitej 

przebudowy i zmiany infrastruktury podziemnej. 

 

Głosowano w sprawie 

wyrażenia zgody na przejęcie przez Miasto i Gminę Pleszew do realizacji zadania pn. "Budowa wyniesionego 

przejścia dla pieszych z sygnalizacją świetlną na ul. Kaliskiej w Pleszewie", 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/722/2024 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Miasto i Gminę 

Pleszew do realizacji zadania pn. "Budowa wyniesionego przejścia dla pieszych z sygnalizacją świetlną na ul. 

Kaliskiej w Pleszewie". 

 

d) zmiany uchwały nr XLI/408/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 3 lutego 2022 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru w obrębie Sowina i Taczanów 

Drugi, gmina Pleszew 

 

Z-ca Burmistrza A. Jędruszek poinformował, że uchwała była podejmowana w 2022 r. Jednak część terenu, który 

obejmowała uchwała jest w gruntach klasy trzeciej, dlatego chcemy wyodrębnić te grunty do innego opracowania. 

Procedury trwające w Ministerstwie są bardzo długie, a tutaj zależy nam na czasie, gdyż jest to teren, który chcemy 

przeznaczyć pod działalność przemysłową. Teren jest Skarbu Państwa, a chcemy go uruchomić pod działalność 

gospodarczą. Stąd konieczność uchwały, która będzie dzielić teren na dwa różne obszary. 

 

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały nr XLI/408/2022 Rady Miejskiej w Pleszewie z dnia 3 lutego 2022 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru w obrębie Sowina i Taczanów Drugi, 

gmina Pleszew, 
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/723/2024 w sprawie zmiany uchwały nr XLI/408/2022 Rady Miejskiej 

w Pleszewie z dnia 3 lutego 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru w obrębie Sowina i Taczanów Drugi, gmina Pleszew. 

 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039, 

 

Skarbnik A. Baurycza omówiła autopoprawkę zarówno do zmian budżetu, jak i zmiany WPF. Otrzymaliśmy środki  

z akcyzy, zatem w części normatywnej uchwały, w zakresie zmiany do budżetu dopisuje się kolejny numer 

zarządzenia. W zakresie dochodów, z uwagi na otrzymane środki z Funduszu Pracy w ramach Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego wprowadzamy kwotę 220 tys. zł. Ministerstwo Finansów przekazało nam w ramach Funduszu 

Pomocowego środki na dodatkowe zadania oświatowe w zakresie dzieci ukraińskich tj. 91 443 zł. Otrzymaliśmy 

refundację w zakresie kosztów poniesionych w ramach projektu Peer Review 11 573,83 zł. Ponadto otrzymaliśmy 

1 350,23 zł od Wojewody Wielkopolskiego na realizację programu „Za życiem” oraz 12 000 zł dotacji z tyt. 

organizowania i świadczenia specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania, dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. W wydatkach bieżących wprowadzamy 32 280 zł z przeznaczeniem na kształcenie pracowników  

w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego i refundację wynagrodzeń w ramach projektu Peer Review. Kwota 25 

000 zł z przeznaczeniem na wyjazd studyjny, 5 000 zł na zakup namiotów w celu organizacji zielonej szkoły, 1 500 zł 

z przeznaczeniem na naprawę kserokopiarki, 5 000 zł na zakup wyposażenia.  

Wydatki majątkowe: budowa oświetlenia na ul. Łąkowej w Kuczkowie o kwotę 160 000 zł celem dostosowania kwot 

do kosztorysu inwestorskiego, przedsięwzięcie w Taczanowie Drugim zmiana nazewnictwa „Wykonanie dwóch wiat 

drewnianych ze stołami i ławami na potrzeby obiektów sportowych w Taczanowie Drugim” na „Wykonanie dwóch 

wiat drewnianych na potrzeby obiektów sportowych w Taczanowie Drugim”. 

Jeżeli chodzi o część WPF dotyczącą przedsięwzięć, to o 160 000 zł jest zmianą w zadaniu „Budowa oświetlenia na 

ul. Łąkowej w Kuczkowie”. W przedsięwzięciach bieżących o kwotę 1 350,24 zł są zwiększane nakłady finansowe 

na zadanie z zakresu opieki społecznej, wynikającej z Wieloletniego Programu Współpracy MiG Pleszew. Jest jeszcze 

drobna korekta w nazewnictwie przedsięwzięcia „Rewaloryzacja Parku Miejskiego w Pleszewie oraz budowa sieci 

oświetlenia w ramach zadania  „Zielony Pleszew”, słowo „Rewaloryzacja” zastępujemy słowem „Rewitalizacja”. 

 

Głosowano wniosek w sprawie 

autopoprawka do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 
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Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Głosowano w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/724/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Pleszew na lata 2024– 2039. 

 

f) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024 

 

Głosowano wniosek w sprawie 

autopoprawka do zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew na rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 

ZA (19) 

Renata Garsztka, Bernadeta Gawrońska, Wiesława Gil, Adela Grala-Kałużna, Piotr Hartleb, Elżbieta Hyla, Grzegorz 

Jenerowicz, Błażej Kaczmarek, Piotr Kusiakiewicz, Maciej Ładziński, Kinga Melka, Jolanta Molska-Elias, Jan 

Noskowski, Jan Sroczyński, Anita Szczepaniak, Karol Szehyński, Katarzyna Trawińska, Małgorzata Wysocka-

Balcerek, Dorota Żarnowska 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Dryjański, Eryk Kowcuń 

 

Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXXIII/725/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Pleszew 

na rok 2024. 

 

10. Sprawy różne. 

 

Radna M. Wysocka-Balcerek poruszyła temat zabitych, małych kaczątek w Parku Miejskim. Radna zwróciła się  

z prośbą o sprawdzenie nagrań z monitoringu. Ponadto radna otrzymała zgłoszenie od osoby prywatnej, że grupa 

młodych ludzi urządzała sobie w niedzielę libację, w godzinach popołudniowych. Radna zapytała, czy Straż Miejska 

ustaliła coś w tym temacie? 

 

Pan Z. Duszczak Komendant Straży Miejskiej poinformował, że monitoring został przejrzany od niedzieli, od godziny 

13.00, do poniedziałku do godz. 15.00. Nikt nawet nie zbliżył się do stawu, zatem kaczuszki nie poniosły śmierci 

poprzez wandalizm. Co było przyczyną trudno powiedzieć. Miały miejsce oględziny. Być może było to jakieś zwierzę.  

 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady A. Grala-Kałużna oznajmiła, że kadencja dobiegła końca. Współpraca wyglądała, jak „Mazurek 

Chopenowski”, wszystko było dobrze dograne. Następnie w imieniu swoim oraz burmistrzów złożyła specjalne 

podziękowania radnym, których nie będzie w kolejnej kadencji.  

Nastąpiło wręczenie kwiatów. 

 

 

Protokołowała:                                                                                             Przewodniczący Rady: 

 

Paulina Tecław                                                                                 Adela Grala-Kałużna  

  

 

  

 

Przygotował(a): Paulina Tecław 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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Wykaz załączników 

 

Załącznik nr 1 – lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 

 

 

 


